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 ZPRAVODAJ 
            OBCE SOBČICE- 

 

     Ročník 25                                  číslo 1     duben 2025 
 

Vážení občané, 
do rukou se vám dostává první číslo Zpravodaje obce Sobčice tohoto roku, který informuje o všem, co se událo 

v prosinci roku 2024 až v březnu 2025 v naší obci.    

 

 
Zprávy ze zasedání Zastupitelstva obce Sobčice – konané dne 9.12.2024 a 21.2.2025 
Zastupitelstvo obce Sobčice na zasedání projednalo a schválilo: 

▪ Rozpočtové provizórium 
Vzhledem k plánovaným záměrům obce, které 
byly přímo závislé na schválení nebo zamítnutí 
žádosti o dotace, zastupitelé obce rozhodli o 
využití rozpočtového provizória. Rozpočet obce 
pro rok 2025 musel být tudíž schválen do konce 
února 2025. 
 

▪ Schválení ceny stočného 
Cena stočného pro rok 2025 je 20 Kč na 1 m3. 
Chalupáři budou od 1.1.2025 platit stočné za 2 
osoby (72 m3 za rok). Více informací na straně 5. 

▪ Schválení ceny vodného pro rok 2025 

Cena vodného pro rok 2025 je 55 Kč za 1 m3. Více 
informací na straně 5. 

▪ Finanční dary pro rok 2025 
o Domeček plný koleček z.s. – 10 000 Kč 
Jedná se o nestátní neziskový a veřejně prospěšný 
spolek, který již od roku 2006 pomáhají lidem s 
hendikepem a seniorům vytvářet podmínky pro 
jejich samostatnost, pracovní uplatnění, 
sportovní i volnočasové aktivity a sociální i 
společenskou integraci. Tento spolek je obcí již 
několik let podporován a několik seniorů obce 
využívají jejich služby. 
o Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně – 6 000 Kč 
Jedná se o finanční dar na nákup knih do 
výměnného fondu Knihovny V. Čtvrtka v Jičíně. 
Knihovna úzce spolupracuje s naším knihovnou a 
dochází zde k výpůjčce knih. 

http://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwifzPqOra7LAhVFbRQKHfTfBUsQjRwIBw&url=http%3A%2F%2Fwww.netfirmy.cz%2Fkatalog%2Fvzdelavani-skoly%2Fmaterske-skoly%2F102-jicin%2F&psig=AFQjCNG9NmnqOxg46iqC6_H-8xmfGzXxLQ&ust=1457432443157450
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o Základní kynologická organizace Hořice 341 
– 2 000 Kč 

Danou organizací bylo na oplátku nabídnuto 
vystoupení psů na různých akcích obce jako 
zpestření programu či poukazy do tomboly na 
výcvik psů. 
o Časopis Pod Zvičinou – 2 000 Kč 
Jedná se o tradiční příspěvek na vydání 
vlastivědného časopisu POD ZVIČINOU, který je 
dostupný k výpůjčce v knihovně naší obce. 
o Rybářský kroužek MO Ostroměř z.s. – 6 000 

Kč 
Tradiční příspěvek bude použit na činnost 
dětských rybářských kroužků ČRS MO Ostroměř. 
 

▪ Oprava plotu u dětského hřiště 
Zastupitelé shledali jako nutné opravu plotu u 
dětského hřiště v Sobčicích, které je v havarijním 
stavu a hyzdí tak hezké dětské hřiště. Zastupitelé 
se rozhodovali mezi 4 variantami návrhu (4 různá 
zpracování a 2 dodavatelé). Nakonec rozhodli, že 
plot u dětského hřiště vytvoří pan Pour. 
 

▪ Projektová dokumentace pro provedení stavby 
na nové stavební parcel 
Na konci léta 2024 bylo získáno stavební povolení 
pro zasíťování 11 parcel pro výstavbu rodinných 
domů vedle Bukovky. Během podzimu byla 
pořízena projektová dokumentace pro provedení 
stavby včetně položkových rozpočtů a výkazů 
výměr. Celý záměr by měl stát 23 747 284,91 Kč 
(včetně DPH). V rozpočtu je zahrnuto vybudování 
komunikací a zpevněných ploch (8 025 021,04 Kč), 
dětského hřiště (214 508,62 Kč), vodovodu (7 161 
317,78 Kč), kanalizace (5 765 979,39 Kč) a 
plynovodu (2 132 153,09 Kč). Zastupitelstvo obce 
se rozhodlo pro realizaci daného záměru s 
následujícími podmínkami: nerealizovat výstavbu 
dětského hřiště, realizovat výstavbu vedení plynu, 
kanalizaci, vodovodu a zpevněných ploch. 
Společnost Profesionálové Consulting, s.r.o. 
budou realizovat podlimitní výběrové řízení na 
akci „Technická infrastruktura pro 11 RD v lokalitě 
obce Sobčice“. Odměna za zpracování výběrového 
řízení bude činit 49 000 Kč. Firma na tomto 
projektu pracuje dlouhodobě, a proto se 
předpokládá, že jim tyto znalosti umožní realizovat 
výběrové řízení na vysoké úrovni. 
 

▪ Dotace Státního zemědělského intervenčního 

fondu na rozšíření dětského hřiště v Sobčicích 

Zastupitelstvo obce schválilo podpis Dohoy o 
poskytnutí dotace na projekt rozvoje venkova v 
rámci Strategického plánu Společné zemědělské 
politiky na období 2023-2027 - Rozšíření dětského 
hřiště v Sobčicích, a dále vybralo pro dodání 
herních prvků firmu Bonita. Více informací na 
straně 8. 
 

▪ Dotace Státního zemědělského intervenčního 

fondu na komunální techniku  

Zastupitelé obce schválili nákup sekacího traktoru 

Goliath 4x4 (samozřejmě bylo zajištěno výběrové 

řízení, ve kterém byly osloveny 3 firmy - AGRICO, 

s. r. o., Vitaltech, MERKURIA - ARTES a.s. – byla 

vybrána cenová nabídka s nejnižší nabízenou 

cenou). Více informací na straně 8. 

 

 
▪ Společenství obcí  

Dne 4.12.2024 jsem se zúčastnila zasedání 
starostů ORP Hořice týkající se společenství obcí. 
Toto zasedání inicioval starosta Tetína pan Matěj 
Hlavatý. Na zasedání jsme se dozvěděli výhody a 
nevýhody plynoucí ze společenství obcí. Jako 
výhodu považuji to, že by vzniklo „sdružení“ obcí, 
které by mohlo mít ke svému využití různé služby, 
které by jednotlivým obcím pomohlo s jejich 
potížemi. Například. Společná právní kancelář, 
místní policie, městská policie, správní orgán, 
který by pomáhal s administrativou, atd. 
Samozřejmě by každá obec určitou finanční 
částkou musela do chodu společenství přispívat. 
A každá obec by také měla právo ze společenství 
vystoupit. Shledávám však zde více nevýhod. Jako 
první, proč toto společenství nemůže kopírovat 
hranice již zaběhlé spolupráce MAS Podchlumí? 
Hranice společenství by bylo na celém území 
okresu Hořice. A to je velké území, ve kterém od 
sebe odlehlé obce řeší někdy rozdílné zásadní 
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problémy. Dále si myslím, že většina dění v obci je 
pro jednotlivá území tak specifická a záleží na 
spousty místních podmínek a zvyků, kterým by 
neporozuměl a nezohlednil při svém rozhodování 
pověřený pracovník. Dále jsme s ostatními 
starosty zatím nenašli společný cíl/problém, který 
by společenství obcí mělo řešit. Čekám až nám 
budou předány další informace, ale předběžně 
však s tímto návrhem zastupitelé obce 
nesouhlasí. 
 
Dotace Ministerstva kultury ČR na nové vybavení 
do knihovny 
Zastupitelstvo obce schválilo záměr podání žádosti 
o dotaci Ministerstva kultury ČR na nové vybavení 
do knihovny. Více informací na straně 9. 
 

▪ Dodatek č.2 ke smlouvě příkazní o technické 
pomoci při provozu kanalizace Sobčice, sepsané 
dne 10. 11. 2017 
Jedná se o navýšení ceny za práci společnosti 
KALVODA SLUŽBY s.r.o. – zajišťují správu kanalizace 
v Sobčicích. 
 

▪ Plán financování obnovy vodovodu a kanalizace 
pro období 2024 – 2033 
Byl schválen dokument Plán financování obnovy 
vodovodu a kanalizace pro období 2024 – 2033. 
 

▪ Rozpočet obce Sobčice pro rok 2025 

Neinvestiční příspěvek pro MŠ Sobčice činí 508 
029 Kč, náklady na kulturu 119 900 Kč, příspěvek 
pro SDH Sobčice 75 000 Kč. V rozpočtu obce pro 

rok 2025 bylo počítáno s pořízením herních prvků 
pro rozšíření dětského hřiště v Sobčicích (celkem 
500 000 Kč, z toho dotace 336 000 Kč), s pořízením 
mulčovacího traktoru s příslušenstvím (celkem 400 
000 Kč, dotace ve výši 277 090 Kč), s opravou 
nového obecního úřadu (3 000 000 Kč – další 
potřebné finance budou případně přidány do 
rozpočtu obce rozpočtovým opatřením). Celkové 
příjmy se v roce 2025 předpokládají 7 275 870 Kč a 
výdaje 8 004 287 Kč. Rozpočet obce pro rok 2025 
bude tudíž schodkový (předpokládá se schodek 
cca 728 417 Kč). 
 

▪ Střednědobý výhled obce Sobčice do 2029  

Byl schválen střednědobý výhled obce Sobčice do 
roku 2029. Jedná se o výhled hospodaření obce do 
roku 2029, je to však jen pouhý odhad. 
 

▪ Smlouva o zřízení věcného břemene č. IV-12-
2027381/VB/01 
Jde o zpřístupnění elektrické energie na pozemku 
p.č. 35/1. Dotčenými pozemky ve vlastnictví obce 
jsou p.č. st. 125/1, st. 125/2, 34/2 a 701. Návrh 
smlouvy byl vytvořen na základě ujednání ve 
Smlouvě o uzavření budoucí smlouvy č. IV-12-
2027381 ze dne 8.4.2024. 
 

▪ Smlouva o poskytování služeb a smlouvu o 

zápůjčce – Psí útulek Chlum u Hořic 

Dle Občanského zákoníku (Zákon č. 89/2012 Sb,, § 
1058) je-li nalezeno zvíře, u něhož je zjevné, že 
mělo vlastníka, oznámí nálezce nález bez 
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zbytečného odkladu obci, nelze-li z okolností 
poznat, komu má být vráceno. Osoba, která 
nalezené zvíře opatruje, o ně pečuje jako řádný 
hospodář, dokud se jej neujme vlastník. Seznámila 
jsem zastupitele se situacemi v obci, kdy jsem 
nebyla schopna nalezenému zvířeti sama bez 
pomoci poskytnout dostatečnou péči. Proto i dle 
zkušeností z okolních obcí zastupitelé schválili 
uzavřít smlouvu mezi Psím útulkem Chlum u Hořic 
a obcí. Cena za péči o 1 přijatého psa je 150Kč/ 1 
den. Chtěla bych poznamenat, že většinou pokud 
lze psa odchytit bez újmy na zdraví, tak jej u sebe 
doma „ubytuji“ a zveřejním na webových a 
facebookových stránkách obce ale i útulku 
informaci o nalezenci. Většinou se do pár hodin 
našel majitel psa. Problém přichází v okamžiku, 
kdy je zvíře agresivní nebo zraněné (a i k těmto 
případům v naší obci došlo), pak potřebuji pomoc 
dalších účastníků (útulku). A i v tomto případě se 
většinou za pár hodin našel majitel zvířete. 
 

▪ Blahopřání jubilantům 

1. Posunutí věkové hranice blahopřání na 70 

let (vzhledem k přihlédnutí k věku 

pro odchod do důchodu a k fyzické a 

psychické vitalitě většiny 

šedesátníků), a poté se přeje vždy 

po 5-ti letech až do 80 let 

2. Každoroční blahopřání obyvatelům 

nad 80 let 

3. Zrušení přáníček každý rok k 

narozeninám obyvatelům nad 65 let 

(nabytí účinnosti od začátku roku 

2026). 

4. Podoba daru: 1000 Kč + květina pro 

dámy nebo alkoholický nápoj pro 

pány. 

 
▪ Příkazní smlouva č. PS 2400870044 – k 

provedení zadávacího řízení „Technická 
infrastruktura pro 11 RD v lokalitě obce 
Sobčice 
Společnost Profesionálové Consulting, 
s.r.o. má realizovat podlimitní výběrové 
řízení na akci „Technická infrastruktura 
pro 11 RD v lokalitě obce Sobčice“. 
Odměna za zpracování výběrového řízení 
bude činit 49 000 Kč. Firma na tomto 

projektu pracuje dlouhodobě, a proto se 
předpokládá, že jim tyto znalosti umožní realizovat 
výběrové řízení na vysoké úrovni. I když je v názvu 
smlouvy 11 rodinných domů, tak obec nyní řeší 
vytvoření na daném místě 12 stavebních parcel + 
přípravu na vytvoření 13. parcely (danou lokalitou 
vede prozatím zavlažování) a další drobné změny. 
 

▪ Informace o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce Sobčice 
Dne 23.1.2025 proběhlo každoroční přezkoumání 
hospodaření obce Sobčice za rok 2024. Nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky (§ 10 odst. 3 písm. a) 
zákona č. 420/2004 Sb.). 

 
▪ Smlouva o uzavření budoucích smluv o připojení 

odběrných elektrických zařízení k distribuční 
soustavě do napěťové hladiny 0,4 kV (NN) 
Smlouva se týká zasíťování, přívodu elektrické 
energie, na stavební pozemky na p.č. 503/19 (k.ú. 
Sobčice) – parcela, kde má být zasíťováno 12 
stavebních parcel, směrem na Kabáty. 

 

 

  

Moc děkujeme paní Marcele Karešové za její výzdobu 

a za to, že naší vesničku dělá tak krásnou. 
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Cena vodného a stočného v nadcházejících letech 
Po vlně napjatých a rozhořčených emocí jsem se rozhodla znovu napsat článek o ceně vodného a stočného, aby bylo 
vše řádně vysvětleno a doufám, že i z Vaší strany dojde k většímu pochopení. Úvodem bych chtěla uvést, že Vaše 
rozhořčení chápu a nedivím se mu. Ani mě a ani zastupitelům tyto odvody nedělají radost, jelikož se dostáváme do 
situace, kdy obci budou vznikat dle zákona velké finanční rezervy pro obnovu vodovodu a kanalizace, které (hlavně u 
vododovodu) nejspíše vůbec nevyužijeme. Tyto finance mohly být použity pro jiné mnohem užitečnější účely. 
 
Právní rámec a doporučení pro obce 
Od roku 2026 musí vlastníci vodovodů a kanalizací tvořit prostředky plánu financování obnovy vodovodů a kanalizací 
(dále jen „PFO“) v plné výši, jak je mají vypočtené ve svém aktuálním PFO. Pro ty vlastníky infrastruktury, kteří PFO 
dosud neplnili v plné výši, to bude velký nárůst. Tato povinnost je vyjádřena ve vyhlášce č. 244/2021 Sb., ve znění od 
1.1.2026, kterou doplňuje paragraf 13 o body (5) až (11), konkrétně v bodu (11). 
https://www.zakonyprolidi.cz/cs/2001-428/zneni-20260101#cast5 (budoucí znění). 
Když budou chtít tvořit prostředky PFO z vodného a stočného, bude to znamenat nárůst ceny vodného a stočného v 
řádu desetikorun. Proto bylo zastupitelům doporučeno cenu stočného už v kalkulaci pro rok 2025 vhodně navýšit, aby 
to pro rok 2026 nebyl tak velký meziroční nárůst. Průměrná cena stočného v Královehradeckém kraji v roce 2024 byla 
51,85 Kč za 1m3 (ORP Hořice 51,40 Kč/1m3) a průměrná cena vodného byla 51,69 Kč za 1m3 (ORP Hořice 54,94 Kč/1m3).  
 
A jak je to tedy u nás v obci? 
Cena vodného je vždy vypočtena firmou spravující vodovod v Sobčicích a to je Stavoka Kosice a.s. Doteď se dávalo na 
obnovu vodovodu 30 000 Kč ročně. Od roku 2026 by to mohlo být až 600 000 Kč ročně. Na rok 2025 je v plánu 
financování obnovy 50 000 Kč. Cena vodného na rok 2025 byla stanovena na 55 Kč za 1 m3 (v roce 2024 to bylo 45 Kč 
za 1 m3). V dalších letech se předpokládá další nárůst ceny vodného. Vodné je vždy fakturováno firmou Stavoka Kosice 
a.s. za uplynulý rok dle skutečně odebraných m3.  
 
Hodnota kanalizace v Sobčicích je cca 32,783 miliónů Kč. Z této hodnoty a z dalších parametrů je vypočteno, že od roku 
2026 se bude muset posílat na speciální účet ročně 364 000 Kč na obnovu kanalizace. Doteď se dávalo pouze 30 000 
Kč ročně. V roce 2024 byla cena stočného 8 Kč za 1m3. V roce 2025 je cena stočného stanovena na 20 Kč za 1m3. Od 
roku 2026 by se podle předběžných výpočtů cena stočného mohla pohybovat kolem 47Kč/m3/osobu (pokud stočné 
nebude dotovat obec). 
Platba stočného na osobu se (již od roku 2014) stanoví dle: 
1) dle vodoměru, není-li možnost odběru z jiných zdrojů, tzn. že není studna     
2) dle směrných čísel roční potřeby vody, pro občana 35 m3/rok + 1 m3/rok u rod. domu  
3) jako součet vodoměru na vodovodu a vodoměru na studni, který musí instalovat vlastník kanalizace 
Chalupáři budou od 1.1.2025 platit stočné za 2 osoby (72 m3 za rok). Spousta chatařů jezdí na svá obydlí s velkým 
množstvím rodinných příslušníků a kamarádů, nebo zde pobývají prakticky neustále. Je to nefér vůči místním 
obyvatelům, kteří doplácejí defacto stočné a další poplatky za tyto rekreanty.  
 
 

Výsledky kamerového průzkumu kanalizace obce 

Krátce před Vánocemi v roce 2024 nám byly sděleny výsledky kamerového průzkumu kanalizace v naší obci. Bylo 

celkem nalezeno 30 závad. Byly nalezeny 3 úseky, u kterých by měla do několika let dojít k opravě: 

1. Ulice od návsi směrem k Bukovce na Kabáty (od Sobčice 44 po Sobčice 143) – v tomto úseku do kanalizace 

prorůstají kořeny a celá kanalizace se propadá (vzniká tzv. srdíčko), celá stoka je velice zanesena a nachází se 

zde řada skrytých šacht 

2. Půlka „pašky“ (od Sobčice 70 do Sobčice 46) – zde se rozpadají boky, v kanalizaci se nacházejí předměty jako 

kameny a je zanesena 

3. Ulice spojující „pašku“ a hlavní ulici (Sobčice 136 až Sobčice 132) – opět se kanalizace propadá, není to zde 

v tak špatném stavu jako u předchozích dvou lokací 

Ostatní úseky jsou samozřejmě zaneseny a bude potřeba jejich čištění, ale jinak jsou provozuschopné a nebude 

potřeba jejich renovace minimálně další desítky let. Samozřejmě může dojít k mimořádné situaci (jako jsou povodně - 

zvýšený odvod vod; nebo vyšší přejezd těžké techniky nad kanalizací– např. při výstavbě dálnice), kdy dojde 

k významnému poškození kanalizace. 

Na dalším zasedání zastupitelstva budou zastupitelé řešit, co s problematickými úseky dál.  Firmou Envirox s.r.o., která 

celou kanalizaci monitorovala, byly diskutovány možnosti. Ulice od návsi směrem k Bukovce bude zatížena pojezdem 

https://www.zakonyprolidi.cz/cs/2001-428/zneni-20260101%23cast5
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těžké techniky, která bude stavět dálnici. V tomto úseku nám bylo doporučeno počkat až bude po výstavbě, jelikož 

může dojít k velkému poškození kanalizace. Jelikož máme nyní zaznamenán původní stav kanalizace a došlo by 

k poškození kanalizace, mohli bychom žádat o náhradu škody u stavitelů dálnice (to platí pro kanalizaci v celé obci, 

pokud by došlo k jejímu poškození). Celý úsek „pašky“ je nejen z hlediska kanalizace v katastrofálním stavu již delší 

dobu. Na dalším zasedání zastupitelstva proběhne diskuze na téma opravy kanalizace a komunikace v celé délce ulice 

(včetně ulice spojující „pašku“ a hlavní ulici) a budou hledány možnosti financování této akce. 

Při průzkumu kanalizace bylo objeveno 129 přípojek. Tzn. I ty, které nejsou oficiálně nahlášeny. Současně bylo zjištěno, 

že někde z jednoho místa vedou i 3 přípojky. Řada přípojek je současně napojena velice neprofesionálně a vzniká tak 

velká zátěž pro kanalizaci a kanalizace se v těchto místech zanáší více než obvykle. Nejspíše to nebude překvapením, 

ale většina starých přípojek je vytvořena správně a ty nové jsou nesprávně napojeny (není použita sedlová přípojka). 

Dále bylo zaznamenáno celkem 123 šachet (včetně těch skrytých). Dle odhadu čištění kanalizace by mohlo stát 200 000 

Kč. Cena kamerového průzkumu včetně vytvoření mapových podkladů pro DTM činila 216 073,10 Kč. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dálnice D35 Úlibice - Hořice 

Od konce roku 2024 byla obec vyzvána k vypovězení k pachtovních smluv, u některých pozemků, na kterých má 

probíhat výstavba dálnice D35. Zemědělce v těchto úsecích již tento rok nezaseli. Současně proběhlo mohutné kácení 

v oblasti výstavby dálnice. Obecní úřad Sobčice byl požádán o vydání povolení na kácení stromů rostoucí mimo les 

v katastrálním území Sobčice. Byla navržena náhradní výsadba stromů a keřů (v mnohonásobně vyšším počtu než co 

bylo vykáceno), která musí být po výstavbě dálnice realizována. Předpokládáme tedy, že se stavbou se začne již 

v tomto roce. V této souvislosti jsem při hledání dalších informací o stavbě narazila na Informační leták Dálnice D35 

Úlibice – Hořice (stav k 03/2025), který vytvořilo Ředitelství silnic a dálnic a můžete si jej prohlédnout a přečíst v 

úplném znění na webových stránkách www.dalnice-d35.cz. Předmětem stavby je nahrazení stávající, v současné době 

již kapacitně nevyhovující dvoupruhové silnice I/35 čtyř-pruhovou komunikací. Ta umožní převedení dopravy mezi 

Úlibicemi a městem Hořice. Na začátku 10/2024 byl zahájen tendr na provedení zemních prací pro záchranný 

archeologický výzkum (ZAV, smlouva uzavřena v 01/2025) a začátkem 11/2024 i tendr na samotný ZAV. Zhotovitel 

zemních prací pro ZAV zahájil práce na kácení dřevin. K 02/2025 bylo vypořádáno všech 788 listů vlastnictví. 

POPLATKY V ROCE 2025 
 

Prosím obyvatele Sobčic, kteří ještě tak neučinili, aby zaplatili poplatky za stočné, odvoz komunálního odpadu a psy.  
 

Kolik platit? Pokud Vám dorazila SMS s informacemi o platbě, pošlete žádost o výši platby na email ou@sobcice.cz, 

nebo na tel. Číslo 724 180 458 

Jak platit? 

A) Hotově na obecním úřadě v úředních hodinách (každou středu od 17:30 do 19:00) 

B) Převodem na účet obce (1165194389/0800, uveďte prosím do popisu platby Vaše příjmení a číslo 

popisné) 

Výše poplatku: 

1) Odvoz komunálního poplatku (stejné jako v roce 2024). 

- Popelnice 120 l, odvoz 1x za 28 dní → 1 248 Kč 

- Popelnice 120 l, odvoz 1x za 14 dní → 2 496 Kč 

- Popelnice 110 l, odvoz 1x za 28 dní → 1 144 Kč 

- Popelnice 110 l, odvoz 1x za 14 dní → 2 288 Kč 

2) Pes – 50 Kč 

3) Stočné 

- Dle množství odebrané vody z vodovodu (cena 8 Kč za 1m3) – stočné placeno zpětně za rok 2024 

- Dle zákona – 36 m3 na 1 osobu za rok, 20 Kč za 1 m3, tzn. 720 Kč na osobu za rok 

- Osoby bydlící v bytovce dle zákona – 35 m3 na 1 osobu za rok, 20 Kč za 1 m3, tzn. 700 Kč na osobu za rok 

 

http://www.dalnice-d35.cz/
mailto:ou@sobcice.cz
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Mapa dálnice D35 včetně předpokládaných zahájení provozu jednotlivých úseků. 

Mapa dálnice D35 - úsek Hořice - Úlibice  
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Dne 19. 12. 2024 bylo zahájeno výběrové řízení na zhotovitele stavby. Jako základní termín pro podání nabídek bylo 

stanoveno datum 24. 2. 2025. Kvůli dodatečným dotazům uchazečů byl ale termín prodloužen a cca v polovině 03/2025 

platilo nové datum 14. 4. 2025. Samotná stavba by měla být zahájen ještě v tomto roce. Uvedení do provozu se plánuje 

na rok 2028. Dálnice D35 v úseku Úlibice-Hořice by měla být dlouhá 16 346 m a mělo by na ní být 156 stavebních 

objektů. Předpokládaná cena stavby je 5 911 000 000 Kč (bez DPH). 

Jak je patrné už z obrázku níže, propojení mezi Chomuticemi a Sobčicemi bude realizováno nadjezdem nad dálnicí. A 

za tímto nadjezdem bude dálnice stoupat a přes Javorku povede přes most. 

 

Dotace v roce 2025 

Dotace Státního zemědělského 

intervenčního fondu na komunální 

techniku  

V únoru Obecní úřad Sobčice získal dotaci na 

komunální techniku v Sobčicích od Státního 

zemědělského intervenčního fondu (dotace ve 

výši 70%, předpokládané výdaje 400 000Kč, z 

toho dotace 280 000 Kč). Podpis dohody se 

předpokládá na léto 2025. Po průzkumu trhu 

a výběrovém řízení byla pro dodání sekacího 

traktoru vybrána firma Vitaltech. Jedná se o 

sekací traktor Goliath 4 x 4 včetně příslušenství (žací ústrojí 110 cm, zametací kartáč, sněhová radlice, rozmetadlo, 

sněhové řetězy). Konečná cena vč. DPH činí 373 285,00 Kč. 

Dotace Státního zemědělského intervenčního fondu na rozšíření dětského hřiště v 

Sobčicích 

Obecní úřad Sobčice získal dotaci od Státního zemědělského intervenčního fondu na rozšíření dětského hřiště.  Dohoda 

byla podepsána v březnu. Záměr zahrnuje doplnění stávajících herních prvků o lanovou pyramidu, kolotoč, dvě 

pružinová houpadla a workoutovou sestavu a přistavení koše na tříděný odpad. Celkově dotace pokryje až 70 % výdajů 

(předpokládají se celkové výdaje za 480 000 Kč, z toho dotace bude činit 336 000 Kč). Proběhlo výběrové řízení a pro 

Obrázek dálnice D35 v blízkosti Sobčic. 
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dodání herních prvků byla vybrána firma Bonita (celkové náklady 305 972,70 Kč vč. DPH). Momentálně probíhá výběr 

dodavatele dopadových ploch (kačírku). Celá akce by měla být hotová do konce dubna a my doufáme, že si děti budou 

moci užít herní prvky už na pálení čarodějnic v Sobčicích. 

Dotace Ministerstva kultury ČR na nové vybavení do knihovny 

V prosinci bylo žádáno o dotaci od Ministerstva kultury ČR na nový projektor s plátnem, nový PC, notebook, 

multifunkční tiskárnu a projektor s interaktivní tabulí. Celkové náklady na projekt jsou 118 840 Kč, z toho požadovaná 

výše dotace je 76 000 Kč a 42 840 Kč by obec doplatila z vlastních finančních rezerv. Doposud nemáme zprávu o 

schválení/zamítnutí žádosti o tuto dotaci. Doufáme, že nové vybavení bude plně využito v nových prostorách nového 

obecního úřadu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

„Nový obecní úřad“ – Sobčice 49 

Konečně započaly stavební práce na budově Sobčice 49. 

V únoru proběhlo výběrové řízení, ve kterém byly osloveny 3 firmy. Dne 28.2.2025 byla výběrovou komisí vybrána 

firma STAVIHOR.com s. r.o., která byla vybrána na základě nejnižší nabídnuté ceny. Předpokládané dokončení a 

předání díla je leden v roce 2026.  

 

Zhodnocení hospodaření s financemi obce v roce 2024 

V následující tabulce jsem shrnula významné příjmy a výdaje/investice obce. V roce 2024 činily příjmy celkově 

7 478 433 Kč. Celkové výdaje v roce 2024 činily 6 623 475 Kč. Na vkladovém účtu bylo dosáhnuto za rok 2024 zisku 

425 421 KČ. Celkově bylo tedy v roce 2024 ušetřeno 1 280 379 Kč (včetně zisku na vkladovém účtu). 

Ráda bych se upozornila na výdaj za zpracování projektové dokumentace pro výběrové řízení na zasíťování stavebních 

parcel u Bukovky. Tato částka bude zahrnuta do celkové ceny pozemky, a proto předpokládáme návrat této investice 

v následujících letech. 

Byli jsme nuceni investovat do opravy střechy nad sálem, jelikož do něj stále tekla při vydatných deštích (zvláště 

v kombinaci se silným větrem) voda. Po opravě v místech, kde teklo tak neteče, ale začalo téci na jiných místech. Celou 

situaci budeme dále řešit, protože si uvědomujeme, že bychom si náš krásný prostorný sál měli dobře chránit. 

INFORMACE K VÝVOZU SEPTIKU 
 

Také v roce 2025 zůstává povinnost majitelů nemovitostí, kde bydlí více než 2 osoby, předkládat doklad 

o vývozu septiku či domovní ČOV. Ti z vás, kteří mají vývoz zajištěn přes obecní úřad, toto potvrzení předkládat 

nemusí. Evidujeme ho. 
                        

                                                             PRAVIDLA ČETNOSTI VÝVOZŮ: 

CHALUPÁŘI A MAJITELÉ NEMOVITOSTI, kde bydlí 1 – 2 osoby – předkládají doklad 
o vývozu 1 x za 2 ROKY. 

 

V ostatních případech 1x za rok. 
 

Lidé, kteří mají zájem o vývoz septiku, se mohou hlásit na obecním úřadě každou středu v době úředních hodin 
od 17:30–19 hod., nebo formou SMS na telefonním čísle 724 180 458, nebo zprávou na email ou@sobcice.cz. 

 

Znovu chceme připomenout, že vývoz septiku/ČOV je povinností každé domácnosti a nezodpovídá za něj obec. 
Pokud budou zjištěny nevyhovující výsledky rozborů odpadní vody ve výpustích do Javorky a Bukovky, tak 
úředníci (Životní prostředí v Hořicích) společně s obcí započnou pátrání po příčinách a původci znečištění a 

začne se u domácností, u kterých nebude zaznamenán pravidelný vývoz septiku/ČOV. Následně budou 
postoupeny další nápravné kroky, kontroly a pokuty. 

 
Prosíme obyvatele, kteří si vývoz septiku/ČOV zařizují sami, aby doklad o vývozu dodali na Obecní úřad 

v Sobčicích (stačí vhodit do schránky) či poslali na email ou@sobcice.cz. 

mailto:ou@sobcice.cz
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V posledních letech má mnoho zřizovatelů obavy z malé porodnosti v České republice a z toho plynoucí strach 

z udržitelnosti mateřských a základních škol. Navíc vzrůstají další obavy z financování nepedagogických pracovníků 

školských zařízení. Nepedagogický pracovník měl být financován od září 2025 z finančních prostředků obce. Nyní to 

však vypadá (stále jsme žádné oficiální stanovisko neobdrželi), že se vláda rozhodla odložit plánovaný začátek převodu 

financování z letošního září na leden 2026, a to na základě diskuzí se zástupci obcí, škol a krajů.  Od roku 2026 se obcím 

v souvislosti s převzetím odpovědnosti za financování nepedagogických pracovníků navýší podíl na sdílených daních. 

Vláda na to pro příští rok počítá pro obce a kraje s vyčleněním zhruba 33 miliard korun. V dubnu jsem absolvovala 

školení pro zřizovatele škol a načerpala jsem cenné informace a zkušenosti z této oblasti. V podstatě se zřizovatelé a 

školitel shodli na tom, že zřízení mateřských či základních škol je jedna z nejdůležitějších služeb v obcích a to hned 

z několika hledisek. Provoz škol není nejlevnější záležitost, ale už historicky je dáno, že se jedná o významné místo a 

instituci. V mnohých obcích (a věřím, že patříme mezi ně) jde dokonce o existenční otázku. Díky této instituci mají 

mnohé mladé rodiny zájem o naši vesnici. Díky tomu se z naší obce nestává pouze chalupářská osada. Navíc čím déle 

udržíme v naší obci děti, tím hlubší vytváříme jejich vztah k ní. A děti, kteří mají pevný vztah k obci se u ní drží a rádi 

v ní zakládají své rodiny.  Poslední dobou také stoupá množství dětských skupin, které přijímají i děti velice mladé 

(některé již od 1 roku věku). Tyto skupiny jsou momentálně výrazně podporovány státem, ale zdaleka nedosahují 

takových kvalit jako „pravé“ mateřské školy. Samozřejmě jsme rádi, že matky a otcové mají možnost brzy nastoupit 

do práce, což v této době je pro mnohé z nich velice důležité. A samozřejmě o dítě je postaráno velice dobře. Ale 

několikaleté studium personálu mateřských škol nenahradí pouze několika týdenní kurz pro chůvy v dětských 

skupinách. Proto i na školení bylo doporučeno zřizovatelům nevyměňovat vysoce odborné mateřské školy za dětské 

skupiny. V roce 2024 dostala obec příspěvek na 1 dítě celkem 20 504 Kč. V roce 2024 navštěvovalo naši mateřinku 

celkem 15 dětí. Tzn. Že na provoz školky bylo od státu přispěno celkem částkou 307 560 Kč. Což v porovnání na náklady 

školky v roce 2024 (668 670 Kč) je téměř polovina (46%). Investicí do zateplení půdy školky si slibujeme zmenšení úniku 

tepla a další úsporu energií a peněz. 

 

Prodej pozemků ve vlastnictví obce 67 900 Kč 

Dotace – sklad u hřiště 548 000 Kč 

Ostatní příjmy  6 862 533 Kč 

Příjmy celkem 7 478 433 Kč 
2 Kontejnery na bio-odpad 139 150 Kč 

MŠ Sobčice - zateplení půdy 176 281 Kč 

Sobčice 26 – sklad u hřiště 1 766 420 Kč 

Nové stavební parcely u Bukovky – zpracování 
prováděcí dokumentace pro výběrové řízení 

463 611 Kč 

Obecní sál – oprava střechy 54 813 Kč 

Kamerový průzkum kanalizace a podklady pro data 
pro DTM kraje 

216 073 Kč 

Mateřská škola Sobčice 668 670 Kč 

Ostatní výdaje 3 138 457 Kč 

Výdaje celkem 6 623 475 Kč 

Celkem (příjmy-výdaje) 854 958 Kč 
Ceny v tabulkách jsou uvedeny včetně DPH. 

 

HOSPODAŘENÍ OBCE – účet u České spořitelny, výdaje a příjmy za daný měsíc; 

vkladový účet 

MĚSÍC PŘÍJMY VÝDAJE ZISK/ZTRÁTA ÚČET U ČS VKLADOVÝ ÚČET 

Prosinec   1 130 404,37 Kč  -    566 491,84 Kč        563 912,53 Kč    3 072 033,17 Kč    13 748 705,87 Kč  

Leden       526 260,50 Kč  -    259 677,34 Kč        266 583,16 Kč    3 343 272,33 Kč    13 782 447,49 Kč  

Únor       586 240,92 Kč  -    676 751,89 Kč  -      90 510,97 Kč    3 247 996,36 Kč    13 816 271,91 Kč  

Březen       471 855,02 Kč  -    545 650,31 Kč  -      73 795,29 Kč    3 172 611,97 Kč    13 845 286,08 Kč  
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Kulturní akce 

Kůsovic koledníci v našem kostele 

Blížila se neděle 16.prosince, tak naše “obecní 

uklízečka” paní Karešová vyhnala všechny 

pavouky a nazdobila kostel, aby jsme tu mohli 

přivítat dlouho očekávané Kůsovic koledníky. Je 

to téměř rodinná kapela zpívající netradiční i 

tradiční vánoční koledy. Kostel byl plný a my 

napočítali sto malých i velkých posluchačů. A že 

bylo co poslouchat, vážné i veselé koledy 

rozpohybovaly nejednoho človíčka. Zahřáli jsme 

se čajem i svařákem a myslím, že každý druhý si 

při odchodu pobrukoval: “zpívejme a radujme 

se tralalalalá-la-la-la-la”. Pevně doufáme, že 

kostel Svatého Prokopa trochu oživíme a 

uspořádáme takových skvělých koncertů víc.

   Denisa Luňáková 

Adventní sousedské setkání 

I v roce 2024 jsme si mohli popřát krásné 

vánoční svátky a společně si zazpívat v kostele 

sv. Prokopa v Sobčicích. Večer před Štědrým 

dnem tak dostal až magický nádech a já jsem 

byla dojata, že sem zavítalo tolika spoluobčanů, 

sousedů a kamarádů. Děkujeme všem, kdo 

přinesl kousek cukroví a hlavně paní Kořínkové 

za výborné dortíky. Děkujeme za krásný pěvecký 

výkon pana Adama Vávry. Moc jsme si užili 

vystoupení nadané zpěvačky Amálky Krejčové, 

která zazpívala i originální vánoční sobčickou 

hymnu a dokonce vystoupila i se svojí 

maminkou Luckou Krejčovou, moc děkujeme. Samořejmě děkujeme skupině SASKA za organizaci a paní Věře Novotné 

za její hudební doprovod na keyboard a našim dětem za pěvecké vystoupení. 

V roce 2025 se můžete těšit na teploučké podsedáky, které pro nás ušila 

paní Bílková. Materiál dostala od firmy Texla a.s. Mockrát děkujeme.  
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Dětský karneval 

V sobotu navečer jsme 

vyrazili na obecní sál, 

který jsme vyzdobili, 

nafoukali jsme spousty 

balonků a naházeli jsme 

je do sítě. V neděli se tu 

totiž konal dětský 

karneval. Pozvali jsme 

Krejčíka Honzu a jako 

překvapení pro děti s 

Honzou přijela 

neskutečně šikovná 

Adélka, která dokázala 

dětem umotat z 

balonků úplně cokoliv. 

Motá totiž na světové 

úrovni. Honza byl vtipný 

a děti dokázal zabavit na 

dvě hodiny. Tančily, 

soutěžily, Honza zpíval 

svoje písničky, 

nechyběla ani tradiční 

židličkovaná. Pevně 

doufáme, že si děti 

karneval užily, stejně 

jako my. Ač v tuto dobu 

byla veliká nemocnost, 

tak dorazilo 43 dětí, což 

je skvělé. Každé dítě 

dostalo žeton na pití a 

párek v rohlíku (paní 

Bílkové a Karešové moc 

děkujeme za jejich 

přípravu), balíček, který 

věnovala paní Fikarová. 

Moc jí děkujeme i celému zastupitelstvu za týmovou přípravu.  

Denisa Luňáková 
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POZOR! 

Změna termínu BRAMBORÁKIÁDY! 

27.9.2025 

Svoji účast jako soutěžící prosím nahlaste do 

konce srpna 2025.  

 

Pomáháme zvládat život s duševním onemocněním 

Když do života vstoupí vážné duševní onemocnění, může být těžké najít cestu zpět k běžnému životu. Právě proto 

jsme tu my – tým sociálních pracovníků organizace Péče o duševní zdraví. Poskytujeme bezplatnou podporu lidem 

starším 16 let z celého okresu Jičín, kteří se potýkají s vážným duševním onemocněním. 

Jak? 

• Jezdíme k lidem domů nebo na jiné domluvené místo, kde poskytujeme sociální podporu. 

• Pomáháme se zvládáním každodenních situací – ať už jde o jednání na úřadech, hospodaření s financemi 

nebo zapojení do společnosti. 

• Pomáháme zvládat projevy duševního onemocnění.  

• Podporujeme nejen osoby, které se potýkají s duševním onemocněním, ale i jejich rodiny. 

Ctíme jedinečnost každého klienta a snažíme se vždy najít takovou podporu, která bude nejlépe odpovídat jeho 

potřebám.  

Spolupráce s naším týmem vypadá například takto: Pan X.  je mladý muž, kterému do života vstoupila schizofrenie, 

potýká se také se závislostí. K nám přišel na doporučení psychiatra s jasnou „zakázkou“: Cíl spolupráce byl dokončit 

školu a najít si práci. Do roka splněno! Jak? Začátek byl těžší, protože Tomáš na schůzky hodně zapomínal. Časem 

začal chodit na klubové aktivity, zapojoval se, začal se aktivizovat. Proběhlo mapování pracovních zkušeností. 

Následně si vyzkoušel práci ve spřáteleném podniku. Zároveň probíhalo zjišťování ohledně dokončení vzdělání. 

Vyplynula z toho potřeba doučování. Zapojili jsme bývalou kolegyni – učitelku. Intenzivní doučování Tomáše 

popostrčilo. Na konci května složil úspěšně maturitní zkoušku a hned nastoupil do práce. Je o velký kus dál na cestě 

zotavení se z duševního onemocnění. 

Sídlíme na adrese: 17. listopadu 861, Jičín. Pokud potřebujete pomoc, napište nám nebo zavolejte: pdz-jc@pdz.cz 

nebo 493 592 554. V kontaktní den: pondělí 13:00 – 16:00 hodin můžete přijít i bez předchozí domluvy. 

Ozvěte se. Společně najdeme cestu, jak žít život, který neovládají projevy duševního onemocnění. Více informací na 

www.pdz.cz.  
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Odpadové hospodářství 

Ročně v ČR vyhodíme asi 170 tisíc tun oblečení a textil tvoří 

stále větší část odpadu. Z celkového množství textilu, který 

se u nás vyhodí, je 100–120 tisíc tun odpad z domácností a 

zbytek tvoří odpad z průmyslu. Jde o přibližně 3–4 % 

odpadu z černých popelnic (tzn. cca 75 000 tun/rok), z 

čehož se pouze malá část (52 %) recykluje. Pokud se textil 

vyhodí do směsného odpadu, tak se smíchá a zašpiní s 

ostatním směsným odpadem, nelze jej recyklovat a končí 

na skládkách nebo ve spalovnách. Textil se však nerozkládá 

snadno; syntetická vlákna potřebují stovky let, než se v 

přírodě zcela rozloží. Během tohoto procesu mohou do 

půdy a vody unikat toxické látky, které jsou problémem 

nejen pro životní prostředí, ale i pro naše zdraví. 

Od 1.ledna 2025 má stát kontejner na textil v každé obci. 

Dosud většina obcí sbírala textil do charitních kontejnerů, 

tedy obvykle v režimu předcházení vzniku odpadů, nikoliv 

v režimu odpadů. Tento kontejner ale není splněním 

povinnosti dle zákona o odpadech. V Sobčicích máte 

možnost od nového roku do kontejneru vkládat tedy i 

špinavé, roztrhané a nevypratelné textilní výrobky. 

POZOR! NEVKLÁDEJETE DO KONTEJNERU NA TEXTIL 

PLESNIVÉ, MOKRÉ A OD CHEMIKÁLIÍ ZAŠPINĚNÉ VĚCI. 

Nově zde můžete vkládat i hračky, knihy, tašky, bytové doplňky, nádobí, děkorace, obuv.  

Dále jsme řešili, co vše se může od nového roku vkládat do žlutých kontejnerů na plast. Severočeské komunální služby 

s.r.o. vydaly prohlášení, že „Do žlutých kontejnerů může občan odkládat pouze plasty a nápojové kartony včetně 

plechovek od nápojů. Tyto podmínky máme nastavené od třídících linek, které odpady přebírají.“ DO ŽLUTÝCH 

KONTEJNERŮ NEPATŘÍ KONZERVY! TY ODKLÁDEJTE DO KONTEJNERŮ NA KOV! I přes tuto skutečnost bychom Vás chtěli 

požádat o vkládání veškerého kovu (včetně plechovek) do kontejneru na kov. Prosím, buďte ohleduplní. Kontejnery 

na plast jsou vždy brzy plné a pokud bychom do nich odkládali i plechovky, tak by se situace mohla ještě zhoršit. 
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Zákaz vstupu se psi na sportovní areál 
 
Mnozí z Vás jste si jistě všimli, že přibylo několik 
cedulek u vstupů na hřiště v Sobčicích. Bohužel 
to ani mi nědělá radost, jakožte majitelce psa a 
současně mamince, která s dětmi navštěvuje 
hřiště. Situace je však taková, že na hřišti se 
neustále hromadily psí exkrementy. Hřiště je 
primárně určeno pro sport, případně pro 
kulturní akce obce. Někteří majitelé psů však 
tyto prostory využívali pro výcvik a v poslední 
době to vypadalo, že i pro venčení svých 
mazlíčků. Nikomu to nikdy nevadilo. Ale proč 
tito lidé nejsou stejně ohleduplní k ostatním a 
neposbírají po svých pejskách exkrementy? 
Navíc si poslední dobou všímám i přibývajícího 
výskytu exkrementů v určitých částech obce na 
veřejné zeleni. Sáčky pro sběr psích exkrementů 
jsou umístěny u mostu přes Javorku a dále u 
parčíku na pašce. Chtěla bych poděkovat všem 
poctivým majitelům psům, kterým pořádek 
v obci není lhostejný. 

 
SDH Sobčice 
 

Dobrý den naši milí spoluobčané, 
 
s koncem roku jsme se rozloučili jako již tradičně výroční schůzí .Členská základna je již několik let stabilní. Občas se 
někdo odhlásí, jiný zase přihlásí. Je hezké,  že se  k nám hlásí i naši noví spoluobčané, kteří se do Sobčic přistěhovali a 
budou zde bydlet. I tímto způsobem se zapojí do částečného chodu obce. Na 
schůzi jsme zhodnotili uplynulý rok 2024 a hned jsme museli myslet na rok 
2025, kde hned na začátku roku pořádáme hasičský ples. Je to nemálo starostí, 
ať už jde o shánění sponzorů, zvaní na ples, příprava sálu a ples samotný. Jsme 
rádi, že si naši spoluobčané udělají čas a přijdou se pobavit a náš sbor podpořit. 
Je to pro nás částečná odměna za naši práci a také zpráva, že to neděláme 
zbytečně. Ještě jednou bychom chtěli poděkovat všem, kdo nám jakkoliv 
pomohl s přípravou plesu, ať už jde o dary nebo přípravu jako takovou… 
DĚKUJEME.  Příští rok je ples naplánován na termín 7.2.2026. Termín je 
posunut dopředu kvůli volnu kapely. Poprosím Vás, zapište si do svých diářů na 
příští rok. Máme za námi  začátek roku, a i v tomto roce stále sbíráme 
elektroodpad. Pokud by někdo chtěl vyčistit studnu, kontaktujte velitele SDH 
p. Hetfleiše.  
 
Těšíme se na další spolupráci v rámci obce i v tomto roce. Přejeme všem krásný a pohodový vstup do jarního období 
a hlavně pevné zdraví všem. 

Za SDH Sobčice  
starosta SDH Michal Suchý 

 
 
 
 
 
 
 
 

VÝZVA – PARKUJTE PROSÍM SVÉ AUTOMOBILY NA SVÉM POZEMKU 
 

➢ Veřejná zeleň je považována za veřejné prostranství podle § 34 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. 
Parkování na takových plochách může být kvalifikováno jako neoprávněné zabrání veřejného 
prostranství, což je přestupek podle § 5 odst. 1 písm. g) zákona č.251/2016 Sb., o některých přestupcích. 
Za tento přestupek může být uložena pokuta 50 000 Kč, a při opakovaném porušení až 75 000 Kč. 
 

➢ Zákaz parkování na chodníku vyplývá ze zákona č. 361/2000 Sb. – hrozí pokuta až do výše 2 000 Kč, ve 
správním řízení může činit až 5 000 Kč. 



ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY SOBČICE 

 

I v novém roce 2025 nabízí naše školka spoustu 

nových akcí. Po úspěšném loňském plaveckém 

kurzu v hořickém bazénu jsme i letos 

pokračovali. Děti jsou velmi nadšené  

a předplavecká výuka má pro ně pozitivní přínos 

v budování silnější imunity, seznamování se 

s vodou a základními plaveckými dovednostmi, 

ale také zlepšení spánku a koordinace pohybů 

vlastního těla ve vodním prostředí. 

 

 

 

 

V zimních měsících jsme se dočkali příjemné sněhové nadílky, kterou děti využily ke stavbám 

domečků, sněhuláků a menších iglú. A když nepřálo počasí venku, věnovali  

jsme se intenzivnímu a zábavnému cvičení v prostorách mateřské školy.  

Celým školním rokem nás provází lekce anglického jazyka pod vedením zkušené lektorky paní 

Lucie Hůlkové. Děti tak získávají hravou a zábavnou formou nové praktické řečové dovednosti.  



V březnu jsme si užili zábavný maškarní 

bál plný her a soutěží v krásných  

a originálních maskách. 

Do konce školního roku nás čeká ještě 

spousta dalších zábavných akcí, ale také 

výlet do Zoo Dvůr Králové nad Labem 

společně s Mateřskou školou Vojice, výlet 

vlakem do Sedmihorek nebo výtvarné  

a kuchařské dílny na faře v Robousích.  

I nadále spolupracujeme se Základní školou a mateřskou školou v Chomuticích, kde pro nás 

opět připravují na jarní měsíce projektové dny a ukázky odborných učeben, robotizaci  

a polytechnickou výuku. 

V průběhu školního roku do naší mateřské školy nastoupily 3 nové děti, takže nyní máme 

celkově 18 dětí ve věkovém rozpětí 2 – 6 let. Z toho je 7 předškoláků. 

Z personálních změn se mění pouze pozice školnice, a to z důvodu odchodu paní Terezy 

Šulcové na mateřskou dovolenou. Tímto jí také gratulujeme k narození chlapečka a přejeme 

hodně zdraví a štěstí. 

 

 

Za mateřskou školu – Bc. Tereza Marečková, MBA, ředitelka MŠ Sobčice 
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Možnost čerpání dotací na úsporná opatření pro rodinné domy 

Majitelé rodinných domů mají jedinečnou příležitost získat finanční podporu na snížení 
energetické náročnosti svého bydlení. Program Nová zelená úsporám Light (NZÚL) nabízí 
dotace na zateplení domů, výměnu oken a dveří, instalaci obnovitelných zdrojů energie, 
výměnu zdrojů tepla a další opatření, která pomohou snížit náklady na energie a zvýšit komfort 
bydlení. 

Podpora je dostupná pro širokou 
škálu žadatelů – od nízkopříjmových 
domácností až po ostatní vlastníky 
rodinných domů. Díky tomu mohou o 
dotaci žádat jak senioři či osoby se 
zdravotním postižením, tak i běžné 
domácnosti, které chtějí investovat do 
úspor energie.  

Výše podpory se odvíjí od typu 
jednotlivých opatření v oblasti podpory     
A – zateplení a může dosáhnout až 
500 000 Kč na podporovanou nemovitost. 
Žadatelé z nízkopříjmových domácností 
mohou získat zvýhodněnou podporu až 
do výše 250 000,- Kč (viz tabulka – sloupec 
4). Žádosti se podávají elektronicky 
prostřednictvím webových stránek SFŽP (https://zadosti.sfzp.cz) a jejich příjem probíhá průběžně až do vyčerpání 
alokovaných prostředků. Oprávněným žadatelem o podporu je FO, která je vlastníkem dané nemovitosti a k datu 
podání žádosti a dále po dobu její administrace včetně všech členů domácnosti vlastní nejvýše 2 stavby pro bydlení 
nebo podíly v bytovém domě nebo obdobné nemovitosti s byty. NOVĚ – žadatelem může být i vlastník domu, který 
zde nemá trvalé bydliště, ale v tomto domě má trvalý pobyt jeho příbuzný v přímé linii, který podmínky splňuje.  
 

Potřebujete pomoc s žádostí? Obraťte se na MAS Podchlumí, z.s.! 
 

Máte zájem o dotaci, ale nejste si jistí podmínkami nebo postupem podání žádosti? Místní 
akční skupina (MAS) Podchlumí vám poskytne bezplatné poradenství a v případě zájmu vám 
pomůže i s vyřízením žádosti o dotaci. 

Neváhejte se na nás obrátit! Kontaktovat nás můžete telefonicky nebo e-mailem. 
Kontaktní osoba: Ing. Šárka Kašparová, tel.: 724 247 993, e-mail: kasparova@podchlumi.cz   

MAS Podchlumí, z.s. 
www.maspodchlumi.cz 
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Rozloučili jsme se:   

• v únoru s panem Jaroslavem Žďárským, ve věku 80 let, 
• v březnu s paní Blaženou Tanečkovou, ve věku 97 let. 

 

                   Čest jejich památce. 

 

Zpravodaj obce Sobčice, vydává Obecní úřad Sobčice. Redakční rada: Ing. Veronika Danková, tel.: 724 180 458. 

ou@sobcice.cz, www.sobcice.cz, MK ČR E 21970. 
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